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Protokół 
z XXIII  zwyczajnej sesji Rady Gminy  Liniewo 

odbytej w dniu 17 października 2012r. w godz.  od 9.00 do 11.10  w 
Świetlicy GOKSiR w Liniewie 

Ad.1 
Sesję otworzył i przywitał zebranych Przewodniczący Rady Gminy  Pan Wiesław 

Szarmach stwierdzając, że obrady są prawomocne, ponieważ  w sesji uczestniczy 
13 radnych. 
 

Ponadto w sesji uczestniczyli sołtysi i zaproszeni goście. 

(Listy obecności w załączeniu do protokołu) 

 

Ad. 2 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych i wójta czy 

wnoszą uwagi do przedstawionego porządku obrad sesji 
 
Nikt nie zgłosił uwag do proponowanego porządku obrad. 
 

Radni jednogłośnie 13 głosami „za” przyjęli porządek obrad sesji, który brzmi 
następująco: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku dziennego. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z podjętych działań w okresie międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i wnioski radnych. 

6. Podjęcie uchwał w sprawach:   

a) określenia wymagań, jakie powinni spełniać przedsiębiorcy ubiegający się 

o uzyskanie zezwolenia w zakresie opróżniania zbiorników 

bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych, 

b) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na obszarze 

gminy Liniewo, 

c) rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika Samorządowego Zakładu 

Budżetowego w Orlu, 

d) podziału gminy Liniewo na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic, numerów 

i liczby radnych wybieranych w każdym okręgu, 

e) zmian w budżecie gminy. 

7. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 

8. Wolne głosy i wnioski. 

9. Zakończenie sesji. 

 
 
Ad.3 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, czy wnoszą 

uwagi do protokołu z poprzedniej sesji. 
 

Radni nie wnieśli żadnych uwag do protokołu. 
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Ad. 4 
Sprawozdanie Wójta Gminy z podjętych działań w okresie międzysesyjnym. 

(sprawozdanie w załączeniu do protokołu) 

 
Ad. 5 
Interpelacje i wnioski radnych 

 

Jerzy Czapiewski – chciałbym zwrócić uwagę na drogę gminną, która prowadzi do 

Milonek w obecnej chwili ma ona szerokość 1,8m w zimie drogą się w ogóle nie przejedzie. 

 

Stanisław Burek – mieszkańcy zgłosili  niepalącą się latarnię koło Państwa Wydrowskich. 

Co 2-3 dni leci w Lubieszynie brudna woda żadnych prac się nie prowadzi, a brudna woda 

dalej leci, tak nie może być. Bardzo dziękuję Panu Krystianowi za zaangażowanie się w 

pace przy boisku w Lubieszynie należałaby się mu premia jakaś. Prośba jeszcze o 

poszerzenie  wjazdu na boisko o 2m, aby można było lepiej manewrować. Pod siatką 

ogrodzeniową powinien być fundament, aby siatka w krótkim okresie czasu nie uległa 

zniszczeniu. Bardzo proszę również o zabezpieczenie bramy żeby nie zginęła albo nie 

została wyniesiona. Chciałbym również ponowić interpelację w sprawie ograniczenia 

prędkości na drodze Lubieszyn – Wysin jest tam niebezpiecznie. 

 

Ryszard Kruszyński – na jakim etapie są prace dotyczące przejęcia drogi na Liniewskie 

Góry? 

 

Jerzy Bałachowski – w Wysinie przy budowie wodociągu zostało głęboko podkopane 

drzewo topola, które może się przewrócić podczas prac kanalizacyjnych i może dojść do 

tragedii. Chciałbym też prosić o interwencje w sprawie przepustu koło Państwa Biesik jest 

on niedrożny.  

 

Grzegorz Michnowski – jak będziemy obstawiać drogi znakami to nie wiadomo będzie, na 

co patrzeć. 

 

Stanisław Burek – samochody jadą z prędkością 70-80 i taki ciągnik nie ma szans, aby 

wyjechać z pola.  

 

 
Ad. 6 

Podjęcie uchwał w sprawach:   
 

a) określenia wymagań, jakie powinni spełniać przedsiębiorcy ubiegający się o 

uzyskanie zezwolenia w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i 

transportu nieczystości ciekłych, 

 

Grzegorz Michnowski – uważam, że powinno się wykreślić § 3 w naszym 

okręgu nie ma osoby, która mogłaby wywozić nieczystości, są tam zawarte 

ograniczenia i nikt w naszym okręgu ich nie spełni. 

 

Krystian Breski – wymagania narzuca nam ustawa i musimy je spełnić. 
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Wójt –przepisy nas obligują jest to ustawa wyższego rzędu, więc muszą być 

postawione takie warunki. 

    

 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jeszcze jakieś 
uwagi do przedstawionego projektu uchwały. 

 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto 
jest za podjęciem uchwały. 
 
Radni 12 głosami „za” przy 1 „przeciw”  przyjęli uchwałę. 

 (uchwała jako załącznik do protokołu) 

 

 

b) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na obszarze gminy 

Liniewo, 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi 

do przedstawionego projektu uchwały. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest 
za podjęciem uchwały. 
 

Radni 13 głosami „za”  przyjęli uchwałę. 
 (uchwała jako załącznik do protokołu) 

 

c) rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika Samorządowego Zakładu 

Budżetowego w Orlu, 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi 
do przedstawionego projektu uchwały. 

 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest 
za podjęciem uchwały. 
 
Radni 13 głosami „za”  przyjęli uchwałę. 
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 (uchwała jako załącznik do protokołu) 

 

d) podziału gminy Liniewo na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic, numerów i 

liczby radnych wybieranych w każdym okręgu, 

 

Grzegorz Michnowski – na komisjach był już przedstawiany załącznik a 

teraz kolejna zmiana. Uważam że Milonki, Deka, Stefanowo powinny mieć 

swojego radnego, oni zawsze są poszkodowani. 

 

Sekretarz – załącznik po konsultacjach został zmieniony, wynikły pewne 

niedopracowania i nieścisłości zostały one poprawione i uporządkowane 

główne granice podziału. Jeśli chodzi o Milonki, Stefanowo, Deka sprawa 

była poruszana na komisjach ilość mieszkańców w okręgach powinna być 

stosunkowo równa, jest tam różnica 100 mieszkańców. Wójt swoją 

propozycję przedstawił i będzie się jej trzymał. Bardzo proszę również o 

poinformowaniu mieszkańców. Zapisy te będą stosowane od nowej kadencji. 

 

Przewodniczący – podział musi być spójny terytorialnie.  

 

Wójt – spójność jest zachowana podział zrobiony jest rozsądnie terytorialnie 

i ludnościowo.  

 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 

przedstawionego projektu uchwały. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 

Radni 12 głosami „za” przy 1 „wstrzymujący” przyjęli uchwałę. 
 (uchwała jako załącznik do protokołu) 

 

e) zmian w budżecie gminy. 

 

Grzegorz Michnowski – czy nie warto się zastanowić nad planem „Parzonki” co 

jakiś czas wydawane są pieniądze a efektów nie widać żądnych. Chciałbym aby 

został przygotowany plan – projekt według którego prace byłyby wykonywane. 

Panie Wójcie po co panu kamery na Urzędzie, żeby patrzeć jak tynki z elewacji 

odpadają, może by tak zająć się tym żeby naprawić tą elewację na Urzędzie Gminy, 

bo ona tylko straszy. 

 

Wójt – dziękuję za uwagi i wnioski oczywiście będą one rozpatrywane i 

przedstawione w projekcie budżetu. Na chwilę obecną nie jestem w stanie 

powiedzieć jakie będą dokładnie dochody naszej Gminy.  Zadłużenie na chwilę 

obecną wynosi 22% myślę że to dobra sytuacja. Będziemy się starać zdobywać 

dotacje Unijne. W „Gryfie Kościerskim” w najbliższy piątek ukaże się dodatek co 
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przez minione dwa lata udało nam się zrobić, zachęcam do lektury. W najbliższym 

czasie zostanie też oddana też nowa strona internetowa. Będziemy rozpatrywać 

wszystkie wnioski. Dojście do plaży przy „Parzonce”, wykonanie pomostu to duży 

wydatek, będziemy musieli to ustalić wspólnie. 

 

Grzegorz Michnowski – chodzi mi o to żeby zrobić plan zagospodarowania a 

pieniądze z projektu Unijnego dopiero były by w 2014 rok, bo teraz pieniądze są 

wydawane trochę tu trochę tam. 

 

Wójt – myślę że koncepcja będzie wspólna i prawdopodobnie z własnych środków. 

Mam kilka nowych pomysłów zostaną one przedstawione w projekcie budżetu. 

 

Ryszard Kruszyński – chcę podziękować Panu Wójtowi za starania dotyczące 

modernizacji drogi na Liniewskie Góry.  

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 

 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 

podjęciem uchwały. 
 
Radni 13 głosami „za” przyjęli uchwałę. 
 (uchwała jako załącznik do protokołu) 

 

 

Ad. 7 
Odpowiedzi na interpelacje radnych 
 

Wójt – droga prowadząca do Milonek jest w takim stanie ponieważ jest ona 

przeorywana przez rolników. Jeśli coraz bardziej wchodzą w drogę to niestety nie nasza 

wina, wyodrębnienie granic było by bardzo kosztowne. Proponuję w tej sytuacji spotkanie  

z mieszkańcami i rolnikami, aby tego nie robiono. Na poprzednich sesjach mowa była o 

drogach do remontu rejon  Stefanowa i Milonek będzie też modernizowany. Wykonaliśmy 

dokumentację techniczną ul. Pstrąga i Gruszki, 

- droga prowadząca do Liniewskich Gór, musi być uregulowana od strony prawnej 

musimy uzyskać zgodę od PKP. Starostwo Powiatowe zwróciło się z prośbą dotyczącą 

remontu drogi Liniewo – Sobącz aby partnersko ją dofinansować, wymaga to ułożenia 

mechanizmu finansowego, 

- ograniczenie prędkości do 30 na drodze Lubieszyn - Wysin do tej sprawy podejść 

trzeba przyziemnie, decyzja taka należy do Zarządu Dróg Powiatowych, jeszcze raz 

będziemy to analizować, nie można nadmiernie ograniczać prędkości, trzeba do tego 

podejść z rozsądkiem i rozwagą. 

 

Jerzy Czapiewski – mieszkańcy zwracają się z prośbą aby poczynić działania w sprawie 

drogi jeden rolnik wyoruje tę drogę, a kierownictwo Referatu nie reaguje. 
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Wójt – możemy się spotkać i próbować rozwiązać tę sytuację, takie przypadki są  w całej 

Gminie.  

 

Stanisław Burek – uważam, że każdy na swoim terenie powinien wiedzieć czego 

mieszkańcom potrzeba, droga Lubieszyn – Wysin jest nierówna są spadki załadowany 

ciągnik nie ma szans wydostania się na szosę. 

 

Piotr Piwowarczyk – odnośnie dróg możemy w przybliżeniu sprawdzić jakie są punkty 

graniczne. 

 

Daniel Urban – niech rolnik który przeoruje drogę zostanie obciążony kosztami geodety, 

bo inaczej będzie to robił nagminnie, trzeba w tej sprawie interweniować. 

 

Wójt – jeśli jeszcze chodzi o kwestię drogi Liniewskie Góry to służby Wojewody badają 

wniosek do końca października ma być już decyzja. 

 

Krystian Breski – brudna woda bierze się z trzech przypadków, wtedy kiedy jest awaria 

sieci, wtedy kiedy nastąpi brak prądu takich przypadków niestety nie był, a trzeci 

przypadek to kradzież wody z hydrantu. Często jest tak że hydrant stoi daleko od 

zabudowań jeśli zostaje odkręcona woda następuje spadek ciśnienia i oderwanie złogów 

jakie się tworzą, a ukarać możemy tylko wtedy jak złapiemy kogoś na gorącym uczynku. 

Więc prośba jeśli ktoś widzi takie działania to proszę o zgłoszenie zaplombujemy hydrant, 

- boisko jest jeszcze nieskończone, wjazd będzie poszerzony i utwardzony, są już bramki, 

są też ławki, siatka ogrodzeniowa jest dostatecznie gruba i ocynkowana więc myślę że 

posłuży na długo, 

- odnośnie topoli teren budowy przejęła firma i to ona sprawuje opiekę nad pracami, jeśli 

będzie taka potrzeba razem z Piotrem Piwowarczykiem będziemy starać się o pozwolenie 

na wycinkę, 

- niedrożny przepust podjadę zobaczyć przeczyścimy jeśli to nie pomoże to podejmiemy 

działania. 

 

Ad.8 
Wolne głosy i wnioski 
 

Tadeusz Kotas – w obecności Radnych i Gości chciałbym przeprosić za utrudnienia przy 

Ośrodku Zdrowia prowadzone są roboty budowlane parkingu z zapewnień od wykonawcy 

nie potrwa to długo. Bardzo dziękuję Radnym i Wójtowi za dofinansowanie wykonania 

parkingu. 

 
Kupper Brunon – bardzo proszę o nową tablicę ogłoszeń na Chrósty Wysińskie, Panie 

Wójcie mówił Pan o wykonaniu zjazdu nie przypominam sobie nic takiego. 
 

Michnowski Krzysztof – informacje dotyczące Powiatu zgłaszam problemy Gminy do 

Komisji Infrastruktury, niestety moje wnioski nie przechodziły przez komisję, dlatego też 

przyjąłem inną strategię składając interpelacje na sesjach, mamy też sesje nadzwyczajne 

odnoście robót na drogach powiatu 26 września złożyłem interpelację na temat 

przełomów na drodze Liniewo – Stare Polaszki, które utrudniają przejazd. Prosiłem też o 

oznakowanie ścieżki rowerowej przy ul. Starowiejskiej niestety Pan Wicestarosta nie 



SESJA XXIII 17 października 2012r. 

 

Strona 7 z 7 

 

zauważa tam ścieżki. Chciałbym również poinformować o modernizacji drogi Liniewo – 

Sobącz do wjazdu na Liniewskie Góry. Pierwszy etap ma zakończyć się do końca grudnia 

natomiast drugi etap do końca maja 2013r. Panie Wójcie chciałbym jeszcze zwrócić uwagę 

na oznakowanie ul. Tysiąclecia jak wierzdża się od strony banku to stoi znak „strefa 

zamieszkania”, natomiast jak wjeżdża się od ul. Pstrąga i Gruszki to takowej tablicy niema 

prosiłbym o uporządkowanie oznakowania. 

  

Alfons Troka – chciałbym zapytać o oświetlenie „Nowego Osiedla” za CPN, czy został 

ogłoszony przetarg na odśnieżanie, bo doszły mnie słuchy, że jeszcze nie i ponownie pytam 

o przejście dla pieszych przy Lewiatanie. 

 

Wójt – odnośnie odśnieżania Chrztowo, Orle tam nie złożono żadnej oferty.  Natomiast na 

rejon Wysin musimy ogłosić przetargi ponownie, ponieważ oferty przewyższały założone 

kwoty,  

- przychylnie podchodzę do oświetlenia, oczywiście nie będzie tak, że przy każdym 

budynku będzie stała lampa. Przeniesienie lamp rozpatrzymy. Chcielibyśmy zastosować 

tam lampy LED, ponieważ są one dużo oszczędniejsze o 70-80% niż sodowe, niestety slupy 

są własnością Zakładu Energetycznego, ale będziemy szukać możliwości, 

- przejście dla pieszych przy Lewiatanie, pismo zostało przekazane do Zarządu Dróg 

Powiatowych, ponieważ jest to droga powiatowa i my nie możemy sami ingerować.    
 

Krystian Breski – zjazd w Chróstach Wysińskich był wykonany koło Pani Mallert to też 

jest droga gminna. 

 

Gabriela Borowicka – mam do przekazania informacje na temat szkolenia dotyczącego 

„sprzedaży bezpośredniej z gospodarstw rolnych” będą wyjaśniane, jakie warunki muszą 

spełniać gospodarze. Zaproszeni zostali goście Pani Grażyna Greinke  z sanepidu oraz 

osoba z Urzędu Skarbowego. 
 

Po wyczerpaniu porządku obrad sesję zakończono o godzinie 11.10 

 
 
 
 

  Protokołowała                                                                            Zatwierdzam 
                                                                                                                                                  
  Jolanta Flis                                                                           Wiesław Szarmach 
                                                                                               Przewodniczący Rady Gminy  

 

 
 


